

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN  
MESYUARAT KETIGA DEWAN RAKYAT, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN WONG HON WAI  
[ BUKIT BENDERA ]**

**TARIKH : 27 NOVEMBER 2019 (RABU)**

**SOALAN**

**TUAN WONG HON WAI [ BUKIT BENDERA ]** minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan apakah polisi-polisi baru yang telah dilaksanakan oleh Kerajaan untuk melindungi hak wanita dan hak kanak-kanak dan apakah inisiatif baru yang sedang dipelopori.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Agenda mengarusperdana gender perlu menjadi keutamaan semua pihak bagi memastikan perspektif gender diambil kira dalam aspek penggubalan, perancangan dan pelaksanaan sesuatu dasar. Dalam hal ini, Kementerian sedang bekerjasama dengan pihak *United Nations Development Programme (UNDP)* untuk melihat dan meneliti keberkesanan pelaksanaan Dasar Wanita Negara dan Pelan Tindakan Pembangunan Wanita Negara (PTPWN) yang telah ditetapkan. Melalui kerjasama yang sedang dijalankan ini akan membantu Kementerian menyediakan pelan tindakan yang lebih baik dan komprehensif dengan mengambil kira isu-isu yang dihadapi oleh wanita termasuk dari aspek perlindungan dan keganasan terhadap wanita. Bagi mencapai hasrat ini juga, Kementerian sedang mengukuhkan peranan *Gender Focal Point* melalui pembentukan *Gender Focal Team* di setiap Kementerian dan agensi. Antara tindakan awal yang telah diambil adalah dengan melaksanakan program pembangunan kapasiti *Gender Focal Team KPWKM* dan seterusnya akan diperluaskan ke agensi Kerajaan yang lain kerana tanggungjawab untuk melindungi wanita merupakan tanggungjawab bersama.

Kerajaan juga telah memperkenalkan program Caruman Sukarela Insentif Suri (i-Suri) bagi mewujudkan jaringan keselamatan sosial yang asas kepada kaum wanita. Ia bertujuan untuk memperkasa hak wanita dan mengiktiraf kepentingan peranan kaum wanita terutamanya dalam kalangan suri rumah.

Dari aspek perlindungan terhadap wanita pula, Kementerian dalam proses menubuhkan Jawatankuasa Menangani Keganasan Rumah Tangga yang antara lainnya berfungsi sebagai mekanisme untuk memantau, menyelaras dan menangani isu keganasan rumah tangga dengan lebih efektif melalui kerjasama strategik antara agensi Kerajaan dan Badan Bukan Kerajaan.

Tuan Yang di-Pertua,

Inisiatif-inisiatif untuk melindungi hak kanak-kanak pula adalah seperti:

- (i) cadangan penubuhan Jabatan Pembangunan Kanak-Kanak serta penambahan bilangan Pelindung dan Pembantu Pelindung kanak-kanak;
- (ii) program kesedaran yang lebih proaktif seperti:
  - a. kempen kesedaran mengenai pembuangan bayi dengan kerjasama syarikat swasta;
  - b. infografik pemilihan TASKA dimasukkan dalam Buku Kesihatan di Klinik Kesihatan Ibu dan Anak KKM; dan
  - c. video '*safe touch bad touch*' tertumpu kepada kanak-kanak melalui Youtube dengan kerjasama Google
- (iii) pengenalan sistem semakan pesalah jenayah seksual terhadap kanak-kanak dalam Daftar Kanak-Kanak;
- (iv) pengenalan program *Diversion* secara rintis sebagai pendekatan alternatif untuk mengendalikan pesalah kanak-kanak;
- (v) pengenalan projek rintis pemeliharaan berasaskan keluarga (PBK) untuk memastikan kanak-kanak dalam institusi boleh ditempatkan semula dalam persekitaran keluarga; dan
- (vi) sesi libat urus dan pembangunan strategi dan pelan menangani perkahwinan bawah umur dengan penglibatan Majlis Agama Islam Negeri dan Jabatan Agama Islam Negeri.

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian pada ketika ini juga sedang menyediakan Draf Strategi dan Pelan Menangani Punca Perkahwinan bawah Umur. Pelan ini telah diedarkan kepada semua Kementerian dan Majlis Agama Islam Negeri dan Jabatan Agama Islam Negeri agar dapat meneliti dan mempersetujui Pelan tersebut. Sehubungan itu saya merayu kepada Ahli-Ahli Yang Berhormat sekalian untuk mendapatkan kerjasama daripada Majlis Agama Islam Negeri dan Jabatan Agama Islam Negeri masing-masing untuk mengemukakan maklum balas terhadap draf pelan menangani perkahwinan bawah umur yang telah diedarkan tersebut. Kementerian amat mengharapkan agar pelan yang dibangunkan bersama-sama ini

## SOALAN NO. 13

melalui beberapa siri libat urus dapat dilaksanakan dalam masa terdekat demi kesejahteraan kanak-kanak. Dengan pelaksanaan Pelan ini ia menunjukkan keseriusan dan komitmen Kerajaan bersama pihak Kerajaan Negeri dalam kita menangani punca perkahwinan bawah umur ini.

Usaha yang berterusan dan komprehensif untuk melindungi wanita dan kanak-kanak sememangnya memerlukan komitmen dan kerjasama yang jitu daripada semua pihak termasuk agensi Kerajaan, Badan Bukan Kerajaan dan juga masyarakat setempat bagi memastikan hak-hak mereka sentiasa dilindungi dan diiktiraf.